
香港文匯報訊（記者 姬文風）楊
潤雄昨日主持「優質教育基金匯
展」開幕暨頒獎禮後回應傳媒提
問，其中就課程檢討事宜，他重申
檢討會涵蓋各個科目，無論是考試
形式、課堂時間，以至科目組合，
也可以是檢視的範圍。
他強調局方沒有特別要求專責小

組能否檢視哪些項目，小組有完全
的自主性和彈性以決定未來就着哪
幾方面向政府提出意見。
楊潤雄表示，過去幾年有很多人
對通識科提出不同意見，局方一直
是用聆聽意見的形式與他們溝通。

由於現時已有一個專責小組檢視課
程事宜，局方會將課程工作暫時交
予他們，短期內不會在教育局內提
出或嘗試就通識科進行檢討工作。
至於坊間傳出有關改革通識科的

不同揣測，楊潤雄重申目前為止沒
有收到專責小組的報告，並引述小
組表示可能需要到明年才能提交報
告。
他又強調，專責小組會就整體課

程方面作出建議，但就實際科目是
否要改動或應該怎樣改，這仍是按
現行機制，由課程發展議會按既定
程序跟進。

專責組明年交改革通識報告

王志民會見馬明哲
勉平保「惠民惠青」

香港文匯報訊（記者 姬文風）近日多項教育議題被人刻意炒作，雖然政府

已多次詳盡解釋，但面對存心博出位的滋事分子，道理再充分也是對牛彈

琴。其中「香港眾志」（「中箭」）昨進行網上直播，聲稱要「追擊」出席

學校活動的教育局局長楊潤雄，要質問局長對兩文三語、教科書評審等事宜

的立場，但他們料不到楊潤雄不單沒有迴避，反而大方與他們對話兼耐心解

釋政策，令「眾志」等人無言以對，所謂「追擊」最終兒戲收場，令人失

笑。

局長耐心解釋「中箭」無言以對
楊潤雄重申兩文三語不變 評審小組保密確保公平
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香港文匯報訊 據中聯辦網訊，
中聯辦主任王志民2日在辦內會見
中國平安保險（集團）股份有限公
司董事長兼首席執行官馬明哲一
行。
雙方就中國平安在港的業務發
展、支持香港融入國家發展大局等

進行交流。

發揮科研優勢參與「灣區」建設
王志民勉勵中國平安搞好自身經

營，發揮在科研方面的優勢，積極
參與粵港澳大灣區建設，既要「惠
商」，也要「惠民」「惠青」。 ■王志民會見馬明哲。 中聯辦網站 香港文匯報訊（記

者 鄭治祖）反對派近
日又挑起「粵語是否母
語」的爭論。國務院港
澳辦主任張曉明昨日回
應指，不應該爭論這個
問題。至於主張「結束
一黨專政」者能否參選
立法會議員，張曉明認
為十二屆全國人大法律
委員會原主任委員喬曉
陽已經說過。
喬曉陽日前在澳門出

席憲法基本法專題報告
會時，指出主張「結束
一黨專政」的人不可能
當特首。港澳辦原主任
王光亞則曾表示，喊
「結束一黨專政」應該
不可參選立法會。
中聯辦主任王志民早

前強調，內地現行制度
是「中國共產黨領導的
多黨合作和政治協商制
度」，「一黨專政」是
偽命題而非事實，大家
不應被這個偽命題牽着
走，又認為試圖改變內
地共產黨領導的社會主
義制度，是人為地傷感
情的事情。
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楊潤雄昨日到大角咀一間中學出席活動，
「眾志」秘書長黃之鋒乘機率領黨羽到

場示威叫喊口號，並在facebook以所謂「追擊
楊潤雄」為標題進行網上直播「呃 Like」，
其間「眾志」成員「一輪嘴」追問楊潤雄，楊
潤雄怕對學校造成滋擾，爽快提出活動後會與
「眾志」對話，但「眾志」等人堅持要楊清清
楚楚「承諾」會回應他們的問題，始肯放行。
楊潤雄在活動後即兌現承諾，回到學校門
外跟「眾志」等人對話，回應示威者的提問。
他首先重申教育局完全沒有打算修改兩文三語
政策，至於近日有關課程改革的消息，包括流
傳文憑試通識科將有多項修訂可能，楊再一次
表明局方沒有任何想法，應交由專責小組討論
（見另稿）。
「眾志」其後提出教科書評審問題，質問
當中準則為何。楊潤雄解釋課本由出版社作者
編寫，相關大原則都已放到網上，而實際評審
程序會由專家小組提出意見予出版社考慮，小
組成員包括局方代表，亦有前線校長及專科教
師。

以前用過非一定不能修改
「眾志」此時引述傳媒報道稱，教育署於
1998年已有《修訂課本的基本原則》，質疑
若評審準則不變，為何此時才會突然指出部分
字眼不當。楊潤雄強調，評審小組看見不恰當
事情而提出意見，是合情合理，「無理由佢哋

見到認為不當的事，但因為以前用過，就一定
不能修改」，他強調出版社在收到意見後可作
回饋，兩者是互動交流，而且過去一直存在。
黃之鋒聽罷楊潤雄解釋後，又轉移話題聲
稱評審小組成員名單及評審準則均是「黑箱作
業」，要求楊潤雄回應未來是否會繼續以「私
隱為由」拒絕公佈評審小組成員名單，及會否
就教科書字眼再作修訂。

不公開名單免評審受壓力
楊潤雄澄清指，不公開名單與私隱無關，

而是不希望任何一方在評審過程中承受壓力，
正如目前程序下評審小組不會知道出版社或作
者身份，相反亦然，以確保評審能公平進行，
因此未來會繼續維持保密原則。
至於課本字眼修訂指引，楊潤雄回應「有
需要就會出、沒需要就唔出」，而今日為止暫
時看不到有此需要。
就「眾志」質疑評審機制有問題，楊潤雄
重申機制已運作多年，反問：「你們讀的教
科書都是從這個機制出來……是否令你們的
思想有這麼大的影響呢？這個要大家自己作
個評論。」
「眾志」等人聞言一度「你眼望我眼」無
言以對，由於此時鬧事的「板斧」已經用
盡，黃之鋒等人惟有象徵式遞交請願信讓
「追擊」行動快點完事，其間又再機械式地
重複幾句口號，行動就草草收場。
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梁耀忠玩「語言偽術」？
稱無炒人但無錢承擔

有咩會難睇過
勞工組織變無良
僱主？就係街工

因為想炒人一事再鬧內訌囉。有相
關苦主日前公開話街工議員白頭佬
（梁耀忠）同佢哋講，「無糧出唔
等於解僱，有時間可以做義工」，
引嚟全城狠批。街工職員蘇耀昌近
日就寫咗篇「教你如何歪曲梁耀
忠」，話白頭佬一大段說話被歪曲
成兩句嘢，仲話有錄音為證。不
過，有街工會員就話對方講啲唔講
啲去誤導公眾喎，然後再覆述返次
佢哋所抄錄嘅白頭佬無良語錄。互
相補充式嘅內鬨真係派到一街花
生。
街工勞工組3個幹事日前向傳媒

爆料，話白頭佬想炒佢哋，仲對佢
哋講「無糧出唔等於解僱，你哋鍾
意可以返嚟做義工」，即刻引起網
上熱議，令白頭佬形象再度插水。

蘇耀昌稱有錄音圖「洗白」梁
蘇耀昌幫佢澄清篇文雖然冇喺網

上流傳，內容就講到保留勞工組係
「抽象概念」，就算炒咗3個幹事，
「勞工組」都存在，但如果可以解
決財赤問題，就唔使炒人啦。「錄
音」內容仲講到，「是否不出人
工，大家可做義工呢？」

街工會員聯署批蘇誤導公眾
其實，除咗證明咗後半句成立之

外，呢段說話澄清咗啲咩呢？黃雅
文等10個街工會員就聯署回應有關
錄音，話蘇耀昌對錄音嘅文字引
述，「缺少了梁耀忠的部份（分）
內容，誤導公眾」，決定公開自己
「抄錄版」。
根據佢哋嘅抄錄版呢，白頭佬當

晚仲話︰「之後嘅人工點出先係最
大問題，唔出人工可以做義工，咪
做囉，無阻止過你哋。或者之後搬
咗出去嘅勞工組可以轉移去另一啲
街工機構名下，去承擔件事。我無
話解僱人，我唔夠錢去承擔。」
梁耀忠議員辦事處前日亦出聲明

「澄清」，話自己「至今未有發出
任何解僱或裁員通知」，但就透露
咗似乎自己唔諗住再用議辦資源去
支持旺角勞工組嘅運作，然後就話
籌款唔理想，而裁員係「非不得已
的最後方法」。
睇返兩邊講嘢，其實大家「口徑

一致」噃，嘈咩呢？講嚟講去，大
家其實都唔係好睇到矛盾所在，只
係喺錄音同抄錄版嘅補充下更見白
頭佬嘅無良啫。

■香港文匯報記者 甘瑜

「 香 港
眾志」的周
庭因該黨鼓

吹「自決」而被選舉主任裁定
提名無效，同樣一直鼓吹「自
決」嘅區諾軒，為保住參選
權，話自己不嬲唔支持「港
獨」喎。昨日，佢喺接受民主
黨前主席劉慧卿網台節目訪問
時，就繼續話基本法沒有提供
「港獨」這選項，故他不強求
要將「港獨」選項列作「自
決」條件喎。
佢仲話自己「可以接受」沒
有「港獨」選項的「自決」。
區諾軒以「可無可不無」形容
他這番見解，亦認為這是自己
與「香港眾志」最大的分別。
哈，所謂政客永遠係善變

嘅。2016年3月，佢喺接受網
媒訪問時講到民主黨當時還在
討論的《香港前途決議文》，
明言話過「自決」無可避免要
包含「港獨」選項嗰噃，佢當
時仲公開對決議文冇納入「港
獨」內容感到失望！咁佢到
底係想講自己過去嗰段時間根
本唔識基本法，定係為咗保住
現在個議席而講大話呢？
區諾軒仲喺訪問中話，自己
今屆不會加入任何政團，包括
「眾志」。被問及他的議員辦
公室聘請了大批「眾志」成員

成為職員，他稱其立場是「可以」與
「眾志」合作，並承認黃之鋒、羅冠聰
等都在他的議員辦公室工作，但稱「我
是我，眾志是眾志」，自己所做的只會
代表區諾軒。 ■香港文匯報記者 陳川
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「佔中三丑」之一的
戴耀廷試圖做反對派「共
主」，計劃在明年區議會

選舉搞所謂「風雲計劃」，想搞「大團結」
喎。不過，你估「團結」兩個字就可以抵得住
當選以後成3萬銀呢啲「萬誘引力」咩，唔好
睇到自己咁高啦！唔少激進反對派中人都質疑
戴耀廷偏幫「大黨」，但班大黨議員入會「無
所事事」，係消耗反對派「政治能量」嘅禍首
喎！
戴耀廷喺上次立法會搞「雷動計劃」，雷死

咗李卓人、范國威，涂謹申差啲就落馬，反而
毫無表現嘅鄺俊宇竟然成為「票王」，「青症
雙邪」梁頌恆及游蕙禎，「熱血公民」鄭松泰
等騎呢怪更入到議會，證明咗黃絲只要見到所
謂「民主」兩個字就盲撐，戴耀廷當然食髓知
味，明年區選再搞個「風雲計劃」，滿足一下
權力慾啦！

「慢必」：「民主派」瞓到自然醒
話說戴耀廷近日上咗激進反對派「人民力

量」嘅網上節目，推「風雲」，但反應似乎
唔多好。有份參與嘅「人力」前主席劉嘉鴻
就轉發帖子，引述咗同場嘅「慢必」陳志全
嘅說話當會後感：「唔該你可唔可以督促吓
班民主派……起碼唔好再發生嗰d（啲）瞓到
自然醒事件呀？」
唔知「慢必」呢句說話，係咪寸緊今年3

月立法會財經事務委員會舉行期間，喺辦事
處瞓着覺幾乎搞到流會嘅「自決派」朱凱
廸？當然，戴耀廷先係主角，所以個帖就標
註咗「發夢都諗住議席」、「搞亂香港」。

「快必」斥戴所選人如暴政
同樣有份參與嘅「快必」譚得志，發帖時

就講得更白，話支持戴耀廷唔住，「因為他
只不斷令所謂『民主派』入到議會，卻冇諗
過，選咗入去的「民主派」同暴政眉來眼
去、唔發言、唔開會、唔投票，倒蝕返轉
頭，他冇辦法監察，甚至很少寫文督責，這
點是很多香港所謂支持民主的逢人幫，也未
想通的，但我們一點出，立即變成『破壞團
結』『想打低其他人抬高人力』」喎。
佢仲話：「結論是：人民力量，是最值得

支持的民主派。而支持人力的香港人，是最
誠實和基本和聰明的。」「戴教授那種想
法，是會保住、姑息了那種『掛住反對派牌
子』但『交唔足功課』的民主派的……戴教
授處理不到這課題，他只是一味爭取議席，
卻不監察得到議席的議員有何表現。」
「人力」支持者「Ken Ho Ming Hong」

就附和：「結果，係黑狗偷食，白狗當災。
議員偷懶，耀庭（廷）埋單。幾大既（嘅）

政治能量也會被消費完。」
另一邊廂，戴耀廷搞「風雲」搞到好多素

人都心郁郁想渾水摸魚，但要搶票，就梗係
好似「人力」一樣，要搶同自己立場相近嘅
人嘅票，唔通反對派可以搶到建制派票咩！
「獨派」的沙田區議員陳國強就喺fb發帖，
話曾經參與「佔中」嘅「細黃伯」，喺度游
說經常評論時事嘅前懲教署職員吳廣明出嚟
參選。

「獨人」指「泛民」搶佢個位
陳國強話：「泛民一邊呼籲不同政見朋
友，不要撞區！但另一邊，已經部署狙擊小
弟！……講協調？講反共？講關鍵一席？大
家睇清楚啦！」
戴耀廷大搞「風雲」，睇嚟類似嘅互相攻

擊會越來越多，花生價格相信會急劇上升。
■香港文匯報記者 陳川

■陳國強發帖話不滿有人想爭佢個位。 fb截圖

■戴耀廷試圖做反對派「共主」，計劃在明年區議會選
舉搞所謂「風雲計劃」，想搞「大團結」。 fb截圖
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「戴丑」圖區選「搞風雲」激進派批偏幫「大黨」

■楊潤雄（右）昨日出席活動後留步跟黃之鋒（左）等人對話。
香港眾志fb直播截圖

■張曉明回應指，不應
該爭論「粵語是否母
語」這個問題。
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